
دبیر چهل و سومین جشنواره فیلم فجر 
با اشاره به بلیت فروشی سینماهای مردمی 
۴۸ ساعت پیش از آغاز جشنواره گفت: حق 
نداریم برای سینماها بلیت غیرپولی در نظر 
بگیریم، زیرا در این صورت صاحبان آثار و 
جلسه  شد.  خواهند  متضرر  سینماداران 
و  چهل  مردمی  سینماهای  هماهنگی 
سومین جشنواره فیلم فجر با حضور منوچهر 
شاهسواری دبیر جشنواره، محمدرضا فرجی 
مدیر امور سینماها و مدیران و نمایندگان 
سینماهای میزبان این رویداد برگزار شد. در 
ابتدای این جلسه محمدرضا فرجی گزارشی 
از نحوه انتخاب سینماهای مردمی میزبان 
چهل و سومین جشنواره فیلم فجر ارائه داد 
و درباره آماده سازی سالن های نمایش فیلم، 
به روز رسانی سیستم های پخش و اهمیت 
صیانت از آرای مردمی و میزان حساسیت 
این موضوع نکاتی را عنوان کرد. مدیر امور 
سینماها بیان داشت: قرار بر این شد که در 
جشنواره چهل و سوم کیوسک های خرید 
در هر سینما،  و  کنند  پیدا  افزایش  بلیت 
از سمفا و یا سامانه های فروش بلیت یک 
نماینده حضور خواهد داشت که با عنوان 
مخاطبان  احتمالی  سوالات  به  پشتیبان 
روزرسانی  به  درباره  داد.  خواهند  پاسخ 
سیستم نمایش فیلم، قرار بر این است که 
طول  در  که  پشتیبانی  با  سینما  مدیران 
سال کارهای مربوط به این امور را صورت 
سیستم های  تا  شده  هماهنگ  می دهد 
نمایش سالن های درگیر در جشنواره به روز 
رسانی شود. همچنین قرار بر این است تا با 
متصدیان نمایش هر یک از سالن های سینما 
جلسه دیگری برگزار شود تا آنها در گفت وگو با 
مسئولان فنی ستاد جشنواره به بحث و نظر 
درباره تحویل نسخه فیلم ها، حمل و نقل و 
کران آثار و موارد این چنینی که در سال های  ا
گذشته محل بحث بود به گفت وگو پرداخته 
و موانع سال های گذشته مرتفع شود. فرجی 
بار  نخستین  برای  امسال  اظهارداشت: 
است که دبیر جشنواره به صورت مستقیم با 
مدیران سینماها به گفت وگو نشسته است که 
این موضوع می تواند موانع موجود را مرتفع 
کند. فرجی با اعلام سانس ویژه دانش آموزان 

گفت: امسال با استقبال مسئولان آموزش و 
پرورش سانس ویژه دانش آموزان را در سانس 
که از ساعت ۹ تا ۱۲ است، خواهیم  صبح 
داشت و اعتقاد داریم با این اتفاق شاهد شور 
و هیجان بیشتری در جشنواره خواهیم بود. 
در ادامه منوچهر شاهسواری دبیر چهل و 
کید بر حس  سومین جشنواره فیلم فجر با تا
زیبا و تاریخی فیلم دیدن در سالن سینما 
بیان داشت: با توجه به درک و شناختی که از 
سینما دارم و ۶۰ سال است که مشتری سینما 
هستم، همچنان بر اساس عادت دیرینه 
بلیت تهیه  می کنم و در سالن سینما فیلم 
می بینم. این موضوع را از این جهت می گویم 
که بدانید احساس و نسبتم با سالن سینما 
نسبت تاریخی است. سالن سینما همچنان 
برایم امن ترین محل عاطفی و حسی درگیری 
با فیلم است. شاهسواری افزود: امسال ما با 
چند وضعیت متفاوت روبه رو بودیم و برای 
را بتوانیم به  اینکه این وضعیت متفاوت 
کنیم راهی نداشتیم جز  درستی مدیریت 
اینکه کمی به خودمان و دل هایمان مراجعه 
کنیم. دبیر چهل و سومین جشنواره فیلم 

فجر با یادآوری اهمیت سینماهای مردمی 
که  کسانی هستید  اولین  کرد: شما  کید  تا
با مخاطب ما در جشنواره مواجهه دارید، 
جشنواره با سالن های سینمایش آبرو پیدا 
می کند، با سالن های سینمایش احساس 
رضایت مندی را به مخاطب منتقل می کند. 

   نقش مدیران سینماها
 شاهسواری بیان داشت: گاهی اوقات یک 
سفره کوچک مهربانانه از یک سفره عظیم 
غیرمهربان ارزش بیشتری داشته دارد و فکر 
می کنم الان وضعیتی که به لحاظ اجتماعی 
درگیرش هستیم آن سفره کوچک اما مهربان 
را بیشتر می پسندد. به دلیل همین نکته 
ک ما با جشنواره  شما اولین سطح اصطکا
هستید و این جلسه به دلیل اهمیت نقش 
شما در جشنواره تدارک دیده شده است تا 
بگوییم برای حفظ احترام و آبروی همدیگر 
پیش مخاطبان جشنواره باید چه کارهایی 
مدیران  به  خطاب  وی  بدهیم.  انجام  را 
سینماهای مردمی جشنواره چهل وسوم 
گفت: ما امسال چند نکته فراموش شده 
در سالن های سینما را دوباره قصد داریم تا 

ایجاد کنیم. یک فضای تزئین سالن ها چه 
در بیرون و داخل را همه در جریان هستید و 
علاقه مند هستیم تا در این بخش مشارکت 
جدی شما را همراه داشته باشیم و آماده 
هستیم تا فراتر از آنچه ما اعلام می کنیم هر 
چه مدیران سالن های سینما جهت رفاه 
مخاطب و هویت بصری سینما احساس نیاز 
می کنند همکاری کنیم. دبیر چهل و سومین 
کید بر اهمیت نقش  جشنواره فیلم فجر با تا
پاسخگویی  بر مسئولیت  مدیران سینما، 
و نظارت آنها افزود: مدیران سینما باید در 
تمام امور مربوط به هر سینما نظارت کافی 
را داشته باشند. همچنین باید نسبت به 
مخاطبان جشنواره توجه ویژه صورت بگیرد، 
که آنها اولویت اصلی جشنواره هستند و  چرا
هر فردی که برای فیلم های جشنواره بلیت 
تهیه می کند باید به او احترام گذاشته شود 
و اولویت اصلی با افرادی است که بلیت تهیه 
کرده اند. شاهسواری افزود: بلیت فروشی 
سینماهای مردمی قرار است که ۴۸ ساعت 
پیش از آغاز جشنواره شروع شود. امسال 
آغاز  به  مانده  هفته  چند  بار  اولین  برای 
کران هر سینما مشخص  جشنواره برنامه ا
شده است و امروز سینماداران می دانند که 
در ایام برگزاری این رویداد، به صورت روزانه 
وی  بود.  خواهند  فیلم هایی  چه  میزبان 
خاطرنشان کرد: حق نداریم برای سینماها 
که در این  بلیت غیرپولی در نظر بگیریم، چرا
صورت صاحبان آثار و سینماداران متضرر 
خواهند شد. امسال زمینه سینمای ایران در 
حال تغییر و تحول نسلی است و از دوستان 
که فضای تبلیغی مناسبی  کردم  خواهش 
برای معرفی این فیلم ها به وجود آورند و در 
پلتفرم های فروش بلیت این اتفاق رخ خواهد 
داد. دبیر چهل و سومین جشنواره فیلم فجر 
اظهارداشت: هر آنچه که سینماداران فکر 
می کنند به لحاظ تبلیغی امری مناسب است 
را انجام خواهیم داد، به شرط آنکه ایده قابل 
اجرا و قابل پذیرشی ارائه شود.  شاهسواری 
با اشاره به اینکه سینماداران می توانند برای 
دیده شدن سینماهای مردمی کمک کنند، 
که  افزود: سلیقه ایده و فکر ما این است 
بخش های مختلف جشنواره وسیع دیده 
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قربان نجفی: 
بههرقیمتیخندهگرفتن

کمدینیست
بازیگر سینما و تلویزیون می گوید: امروز 
چیزی به نام سینمای کمدی نداریم، چون 
کمدی نیست؛  به هر قیمتی خنده گرفتن 
فیلم های این حوزه در حال حاضر بیشتر 
کارهای  از  که  نجفی  قربان  است.  هجو 
نمایش  مجموعه  به  می توان  او  شاخص 
تلویزیونی  سریال  و  »خاتون«  خانگی 
»ستایش« و »خانه امن« و نیز آثار سینمایی 
نظیر »من بن لان نیستم« و »تنگه ابوقریب« 
اشاره کرد، در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: 
سابقا سینمای کمدی داشتیم و در جاهایی 
هم در برهه هایی به فیلم های کمدی نزدیک 
هم شدیم اما آن سینمایی که باید داشته 
باشیم هیچ گاه نداشتیم. وی ادامه داد: 
باید  متاسفانه  هست  که  هم  فیلم هایی 
نوع  شریف ترین  کمدی  است.  هجو  گفت 
کاستی و  که در واقع جامعه و  درام است 
کاستی های آن و اخلاق در جامعه را به چالش 
می کشد و جدی ترین نقدها را کمدی باید 
انجام دهد اما متاسفانه فیلم هایی که الان 
دارد  که  است  سیاستی  اساس  بر  هست 
اعمال می شود تا فقط از مردم خنده بگیرد. 
خنده به هر قیمتی و اسم این کمدی نیست. 
بازیگر سریال های خانه امن، سرجوخه و 
بیکارم.  تقریبا  من  کرد:  تصریح  مستوران 
خیلی وقت است. به صورت جدی می شود 
گفت دو سال و خورده ای، سه سال است 
بیکارم. گاهی رادیو کار می کنم. پارسال یک 
گرفتار آن بودم.   کردم. چند ماه  کار  تئاتر 
نجفی گفت: پیشنهادهایی که بوده خیلی 
وقت ها پیشنهادهای بسیار پایینی از حیث 
فیلمنامه و جایگاه کار بوده و خیلی وقت ها 
هم پیشنهادی که باید، به ما نمی شود. این 
پیشکسوت سینما و تلویزیون گفت: یک عمر 
خودمان را برای کارهای جدی آماده کردیم 
این همه انرژی و پتانسیل را آدم در خودش 
جمع می کند و نهایتا می بینی در آنجایی 

کنند و آن شکلی که باید از  تو استفاده 
نمی شود.  است،  لازم  که 
بنابراین ترجیح می دهیم 
که تئاتر یا رادیو کار کنم که 
حداقل احساس بدی در 
نشود.  ایجاد  خودمان 
زنده ایم؟  چقدر  مگر 
شرایطی  امیدوارم 
که  کاری  شود  ایجاد 

باید را انجام دهیم.

مرکز فرماندهی جنگنده های سازمان پیمان آتلانتیک 
شمالی )ناتو( اعلام کرد که برای اولین بار جنگنده های متعلق 
به کشور نروژ را در پاسخ به تهدید احتمالی روسیه در کشور 
، فرماندهی  لهستان مستقر کرده است. به گزارش رویترز
هوایی ناتو خبر داد: دو فروند جنگنده اف- ۳۵ متعلق به 
نروژ در پاسخ به پرواز تعداد زیادی از جنگنده های روسی در 
نزدیکی حریم هوایی لهستان، در این کشور مستقر شدند. 
این اولین باری است که جنگنده های اف- ۳۵ متعلق نروژ در 
حریم هوایی لهستان به کار گرفته می شوند. پیش تر معاون 
وزیر امور خارجه روسیه گفته بود که سیاست فعلی سازمان 

پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( هم برای مسکو و هم برای 
ک است و این ائتلاف نظامی برای جنگ  امنیت جهان خطرنا
با روسیه آماده می شود. به گزارش ایرنا، الکساندر گروشکو  
اظهار داشت: مسکو این خطرات را در برنامه ریزی نظامی 
خود در نظر می گیرد و به غرب توصیه می کند که دست به این 
اقدام نزند. وی با بیان اینکه به نفع همه است که وضعیت را 
به سمت این نوع آزمایش ها نرسانیم، افزود: روسیه پیوسته 
مسیری را برای اجتناب از درگیری مستقیم دنبال کرده است. 
دلایل زیادی وجود دارد که باور کنیم سیگنال های ارسال 
شده توسط ما در مورد عواقب احتمالییک درگیری احتمالی 

در طرف مقابل دریافت می شود. این دیپلمات ارشد روس 
با اشاره به اینکه امنیت کشورش تحت هر سناریویی تامین 
خواهد شد، گفت: ناتو در حال آماده شدن برای درگیری 
مسلحانه با روسیه است. پیشنهادات ما برای تقویت امنیت 
نظامی توسط ایالات متحده و متحدانش رد شده است. به 
گفته گروشکو، سیاست فعلی ناتو هم برای روسیه و هم برای 
کل امنیت جهان و منطقه  خطرآفرین است. معاون وزیر امور 
خارجه روسیه خاطرنشان کرد که روسیه به عنوان مهم ترین 
و مستقیم ترین تهدید برای امنیت متفقین در دراز مدت 

اعلام می شود.

موشک غول پیکر »استارشیپ« شرکت »اسپیس ایکس« 
در حین صعود در هفتمین پرواز آزمایشی خود منفجر شد؛ 
اما این شرکت با موفقیت توانست تقویت کننده »سوپر هوی« 
را فرود بیاورد و در هوا بگیرد. به گزارش ایسنا، هفتمین پرواز 
آزمایشی ابرموشک استارشیپ)Starship(  با انفجار مرحله 
بالایی بر فراز اقیانوس اطلس به پایان رسید. ایلان ماسک، 
رئیس اسپیس ایکس، ویدئویی از این رویداد را منتشر کرد 
که در آن بقایای استارشیپ در سراسر فراز اقیانوس در حال 

پخش شدن هستند و آسمان را روشن می کنند. اسپیس 
ایکس در توییتی اعلام کرد که به بررسی داده های این 
آزمایش برای درک علت اصلی این انفجار ادامه خواهد داد. 
اداره هوانوردی فدرال آمریکا پس از این حادثه هشداری 
برای خلبانان صادر کرد و به آنها در مورد ریزش آوار در مناطق 
خاص هشدار داد. اسپیس ایکس قبل از این آزمایش گفته 
بود که قرار است یک موشک نسل جدید با ارتقاهای قابل 
توجه را به فضا پرتاب کند و قرار بود اولین آزمایش استقرار 

محموله استارشیپ را با کمک ۱۰ شبیه ساز استارلینک انجام 
دهد. با وجود سوختن مرحله بالایی موشک استارشیپ، این 
آزمایش باز هم تا حدی موفقیت آمیز بود؛ چرا که موتورهای 
رپتور موشک در حین صعود و قبل از اینکه تماس تیم زمینی 
با آن در حدود ۸ دقیقه پس از پرواز قطع شود، روشن شدند. 
»سوپر  تقویت کننده  توانست  همچنین  اسپیس ایکس 
هوی« را فرود بیاورد و آن را با بازوهای مکانیکی برج پرتاب 

استاربیس خود در هوا بگیرد.

لهستان استقرارجنگندههاینروژیدر

استارشیپ در آسمان منفجر شد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

دیمیتری پسکوف: 

بلاروسرادرصورتهرگونهتهاجم
رهانمیکنیم

سخنگوی کرملین اظهارداشت که روسیه، بلاروس را 
در شرایط سخت و هرگونه تهاجم علیه آن رها نخواهد 
کرد. »دیمیتری پسکوف« خطاب به خبرنگاران گفت: 
»روسیه، بلاروس را در شرایط سخت و هرگونه تهاجم به 
آن رها نخواهد کرد.« طبق گزارش خبرگزاری نووستی، 
کید کرد: »روسیه نسبت  سخنگوی کرملین همچنین تا
بلاروس  جمله  از  خود  متحدان  امنیت  تضمین  به 
ولفوویچ«  »الکساندر  این،  از  پیش  است.«  متعهد 
دبیرکل شورای امنیت بلاروس بیان داشت: »به لطف 
- ام،  تسلیحاتی مانند سیستم دفاع موشکی اسکندر
اورشنیک  موشک  و  کتیکی  تا هسته ای  سلاح های 
روسیه، بلاروس قادر خواهد بود خسارت جبران ناپذیری 
به هر متجاوز احتمالی وارد کند. لکساندر لوکاشنکو؛ 
رئیس جمهور بلاروس اوایل ماه دسامبر از »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهور روسیه خواسته بود تا سامانه های 
موشکی پیشرفته از جمله اورشنیک را در بلاروس مستقر 
کند. پوتین در پاسخ عنوان کرده بود که استقرار این 
موشک ها در بلاروس در نیمه دوم سال ۲۰۲۵ امکان پذیر 

خواهد بود.
   آتش بس غزه

سخنگوی کرملین در ادامه اظهاراتش با اشاره به 
جنگ غزه و پذیرش توافق آتش بس گفت: »از هر توافقی 
که منجر به برقراری آتش بس در نوار غزه و پایان رنج 
مردم این باریکه شود، استقبال می کنیم.« پسکوف 
همچنین افزود: روسیه در روند حل وفصل اوضاع بین 
جنبش حماس و اسرائیل شرکت نکرد. پس از آنکه 
چهارشنبه شب جنبش حماس بیانیه ای را درخصوص 
کرد، وزیر خارجه قطر نیز  اعلام آتش بس غزه منتشر 
به عنوان کشور میانجی رسما آتش بس میان حماس 
و رژیم صهیونیستی را اعلام و اظهارکرد که اجرای توافق 

از روز یکشنبه، ۱۹ ژانویه )۳۰ دی ماه( آغاز خواهد شد.
   اوکراین و آمریکا

کرملین با اشاره به اقدامات اوکراین و  سخنگوی 
آمریکا درباره قطع عرضه گاز روسیه به اروپا خاطرنشان 
کرد: »ایالات متحده و اوکراین هر کاری که از دستشان بر 
می آید انجام می دهند تا عرضه گاز روسیه به اروپا را قطع 
کسازی  و بازار را به دلیل گاز طبیعی مایع گران آمریکا پا
کنند.« وی ادامه داد: »دلایل زیادی وجود دارد که 
باور کنیم کی یف به دستور ایالات متحده به خط لوله 
گازی ترک استریم حمله کرده است.« اوکراین از تمدید 
قرارداد ترانزیت خود با گازپروم روسیه پس از پایان سال 
۲۰۲۴ خودداری کرد و عملا جریان گاز طبیعی به برخی از 
کی  کشورهای اتحادیه اروپا از جمله اتریش، ایتالیا و اسلوا

قطع شد.

عمران خان به  14 سال حبس محکوم شد کوتــــاه

کستان جمعه رای نهایی خود در  دادگاه محاسبات پا
ارتباط با پرونده فساد مالی علیه »عمران خان« نخست وزیر 
سابق و همسرش را صادر  کرد که براساس آن، رهبر حزب 
»تحریک انصاف« به ۱۴ و همسر وی به هفت سال حبس 
کستان؛ قاضی  محکوم شدند. به گزارش تلویزیون ملی پا
ناصر جاوید رانا رئیس جلسه دادگاه محاسبات حکم 
نهایی درباره پرونده اتهام فسادمالی علیه نخست وزیر 
سابق و همسرش را در داخل زندان شهر راولپندی جایی 
که عمران خان از تابستان ۲۰۲۳ محبوس است، اعلام کرد. 
پرونده فسادمالی ۱۹۰  میلیون پوندی بخشی از اتهامات 
وارد شده علیه عمران خان است. گفته شده که عمران  خان 
در زمان نخست وزیری خود بدون طی مراحل قانونی این 
کستانی دریافت و با این  پول را به نفع یک تاجر ثروتمند پا
اقدام قوانین کشور را نقض کرده است. قاضی دادگاه اعلام 
کرد که عمران خان از اختیارات خود سوءاستفاده کرده و به 
کستان خسارت وارد کرده است و در این اقدام  خزانه ملی پا
مجرمانه همسر وی نیز شریک محسوب می شود. قاضی 
کستان را به  دادگاه در ادامه این حکم نخست وزیر سابق پا
پرداخت یک میلیون روپیه و همسرش را به ۵۰۰ هزار روپیه 
جریمه کرد. دادگاه دستور بازداشت بشری بیگم را صادر 
کرد درحالی که عمران خان از قبل به دلیل پرونده های 
قضائی در حبس بسر می برد. اواسط بهمن سال گذشته 

عمران  خان و همسرش بشری بیگم در همین پرونده به 
تحمل ۱۴ سال حبس محکوم شده بودند هرچند دادگاه 
عالی اسلام آباد اواخر اردیبهشت امسال ضمن تعلیق این 
حکم دستور آزادی نخست وزیر سابق با قرار وثیقه را صادر 
کستان(  کرده بود. عمران خان و حزب وی )جنبش عدالت پا
ماهیت تمامی پرونده های قضائی و امنیتی علیه خود و 

کمیت را  دیگر اعضای این حزب را سیاسی دانسته و حا
که از  به انتقام از مخالفان متهم می کنند. عمران  خان 
تابستان ۱۳۹۷ تا فروردین سال ۱۴۰۱ کرسی نخست وزیری را 
در اختیار داشت، از تابستان سال گذشته به دلیل اتهامات 
در پرونده های متعدد فسادمالی، سیاسی و امنیتی در 

زندان به سر می برد.

نخست وزیر گرینلند:

ایالاتمتحدهباشیم نمیخواهیمبخشیاز
نخست وزیر گرینلند اظهارداشت: این جزیره نمی خواهد 
بخشی از ایالات متحده باشد، اما آماده تقویت همکاری 
انویه ۲۰۲۵ »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور  است. هفت ژ
منتخب ایالات متحده اظهارکرد که گرینلند باید بخشی 
از ایالات متحده شود و بر اهمیت استراتژیک آن برای 
امنیت ملی و حفاظت از »جهان آزاد« از جمله چین و 
کید کرد. نخست وزیر گرینلند گفت: این جزیره  روسیه تا
از  ترامپ  زمان،  همان  در  شد.  نخواهد  فروخته  هرگز 
بیان عدم استفاده از نیروی نظامی برای کنترل گرینلند 
گرینلند در مصاحبه ای با  کرد. نخست وزیر  خودداری 
کس نیوز افزود: »ما نمی خواهیم آمریکایی  شبکه خبری فا
باشیم، نمی خواهیم بخشی از ایالات متحده باشیم، اما 
خواهان همکاری قوی با ایالات متحده هستیم.« وی  
گرینلند همیشه عضوی از ناتو خواهد بود،  ادامه داد: 
گرینلند پیشنهادهای زیادی به واشنگتن دارد و آماده 

سرمایه گذاری آمریکا در منابع طبیعی محلی است.

کرهجنوبی تمدیدبازداشترئیسجمهور
آژانس مبارزه با فساد کره جنوبی اعلام کرد که از دادگاه 
که بازداشت »یون سوک یول«، را  سئول می خواهد 
تمدید کند، زیرا وی مجددا از بازجویی توسط بازرسان 
خودداری کرده است. روز چهارشنبه، یون سوک یول 
به اولین رئیس جمهور کره  جنوبی تبدیل شد که به دلیل 
 ، تحقیقات بابت اعلام وضعیت حکومت نظامی در کشور
در بازداشتگاه سئول به سر می برد. به نقل از خبرگزاری 
، برای اینکه »یون« را برای مدت طولانی تری در  رویترز
بازداشت نگه دارند، بازرسان »اداره تحقیقات فساد اداری 
برای مقامات عالیرتبه« که تحقیقات را رهبری می کنند، 
باید از دادگاه درخواست کنند تا حکم بازداشت تا ۲۰ روز را 
تایید کند. یکی از مقام های اداره تحقیقات فساد اداری 
برای مقامات عالیرتبه در پاسخ به این سوال که آیا بازرسان 
قرار است درخواستی را با این عنوان ارائه کنند، گفت: »بله 
درخواست برای بازداشت بیشتر رئیس جمهور صادر شده 
است.« این مقام به خبرنگاران افزود: مدت بازداشت یون 
به زودی به پایان می رسد. در این میان، وکیل »یون« 
گفت: »موکلم موضع اصلی خود را در روز اول بازداشت به 
طور کامل اعلام کرده است و ما معتقدیم دلیل یا نیازی 
به پاسخگویی به شیوه پرسش و پاسخ وجود ندارد.« 
وی ادامه داد انتظار داشت که بازرسان به دنبال صدور 
حکم بازداشت باشند، اما امیدوار است که وقتی دادگاه 
حکم را بررسی می کند، بررسی دقیق تر و جامع تری درباره 
دستگیری »غیرقانونی« موکلش انجام شود. کره جنوبی 
با بدترین بحران سیاسی خود در طول چند دهه گذشته 
روبه روست که با تلاش مختصر »ون« در وضع حکومت 

نظامی در ۳ دسامبر صورت گرفته است.

قطب الدین صادقی:

بگذاریدتئاترماجراشود
کارگردان و نویسنده تئاتر به  قطب الدین صادقی 
تصمیمات مدیران سابق هنرهای نمایشی مربوط به 
اجرای کارش در تئاترشهر و جایگزین کردن آن با نمایشی 
تجاری به شدت اعتراض کرد و گفت: دیگر کارگردانی 
نمی کنم از بی حرمتی ها خسته شده ام. قطب الدین 
صادقی که این روزها با کارگردانی تازه ترین اثر خود یعنی 
« در سالن اصلی تئاترشهر اجرای  »سفرنامه آبجی مظفر
خود را پس از ۱۰ سال روی صحنه برده است از عملکرد 
مدیران سابق هنرهای نمایشی در جایگزینی یک تئاتر 
تجاری که نامی از آن نبرد با اثر خود به شدت انتقاد کرد. 
« پنجشنبه شب دهمین اجرای  »سفرنامه آبجی مظفر
خود را در سالن اصلی تئاترشهر داشت که با استقبال 
چشمگیر مخاطبان مواجه شد. صادقی کارگردان در 
پایان این اجرا به روی صحنه رفت و به اینکه این نمایش 
را با یک نمایش تجاری جایگزین کرده اند، انتقاد شدید 
کرد. او در پایان اجرا در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: این 
کنون ۵۶  کار هشتاد و سومین نمایشنامه من بود که تا
تئاتر را کارگردانی کرده ام. یکی از مسائل تئاتر ما این است 
که همه کارها کپی یا برداشت های درجه ۱۸ از آثار خارجی 
است. ما تئاتر ایرانی نداریم. وی در توضیح نمایش خود، 
ادامه داد: این اثر یک تئاتر ایرانی است با تکنیک و 
محتوا و با نگاهی به تاریخ و شخصیت ها و فضای ایرانی. 
( می آید قراردادش  هر نمایشی که به اینجا )تئاتر شهر
۳۰ اجراست. در اجرای دهم، یازدهم، مدیر سابق مرکز 
هنرهای نمایشی به یک گروه تجاری قول داده است که 
این کار با کار من جایگزین شود. وی افزود: هشت ماه 
پیش آن تئاتر تجاری فروش خود را کرده در حالی که 
من هنوز ۳۰ اجرا را نرفته ام. یک ریال که نداده اند، قرض 
کرده ام که این نمایش را تهیه کرده ام حالا بگذارید اجرایم 
را بروم. وی پرسید: چرا به یک تئاتر تجاری قول می دهند 
سوار کول تئاترشهر هم بشود. درحالیکه که تئاتر ما روی 
زمین مانده است. تصمیمشان غلط است. او از تماس 
خود به معاون وزیر خبر داد و گفت: من شنبه نزد وزیر 
می روم و این مساله را مطرح می کنم. یکبار برای همیشه 
گفت:  این مدیریت غلط باید تصحیح شود. صادقی 
به نشانه اعتراض در جشنواره فجر هم شرکت نخواهم 
کرد. فقط بی حرمتی و اضطراب دیدیم. فشارهای روحی 
دیدم و سه بار تا مرز سکته رفتم. همکارانم که ۴۰، ۵۰ 
نفر هستند تا به حال یک ریال هم نگرفته اند. بزرگواری 
و بر من بخشیدند و همقدمی کردند. وی ادامه داد: 
خسته شدم. حتی سوگند خوردم و به بچه ها گفتم دیگر 
کارگردانی کنم و دیگر هم تئاتر را ترک می کنم. این گونه 

نمی توانم کار کنم، آرامش ندارم.
 

دبیر جشنواره فیلم فجر:

نمیگیریم نظر بلیتغیرپولیبرایسینماهادر


